
Zápis 
ze 77. zasedání předsednictva GA AV konaného dne 25. září 2007 

 
Přítomni: doc. L. Petráňová, prof. Š. Schwabik, Dr. J. Velemínský, Ing. L. Horníček, 

Ing. J. Skřivanová, A. Černá 
Omluven: Dr. J. Gabriel 
 
1. PGA projednalo návrh prof. Schwabika na nový způsob rozdělování finančních 

prostředků mezi jednotlivé oborové rady, který by měl být poprvé použit v rámci 
probíhajícího VIII. kola veřejné soutěže o grantové projekty. Výpočet vychází z objemů 
prostředků, které byly přiděleny jednotlivým oborovým radám ve třech posledních letech, 
tj. 2005 – 2007 (70 %) a finančních požadavků nových grantových projektů podaných k 
příslušné oborové radě pro rok 2008 (30 %). PGA předložený návrh se souhlasem přijalo. 
Sekretariát GA AV připraví podle nové metodiky tabulku s návrhem rozdělení finančních 
prostředků vyčleněných pro nově zahajované projekty GA AV v roce 2008 a s krátkým 
komentářem ji v předstihu před zasedáním rozešle členům Rozšířeného PGA. 

2. O novém způsobu rozdělování finančních prostředků mezi jednotlivé OR, včetně 
přidělených částek pro rok 2008, bude po projednání návrhu Rozšířeným PGA informovat 
Dr. Flieger Akademickou radu. 

3. Ing. Horníček informoval členy PGA, že 11. 9. byla spuštěna anglická verze www stránek 
GA AV a požádal je o případné upřesnění nebo doplnění textu. 

4. A. Černá předala PGA písemnou zprávu ředitelky Kontrolního odboru KAV 
Ing. Novákové o výsledcích kontroly hospodaření s grantovými prostředky na ÚEM, 
ÚPT, FGÚ a v Muzeu Komenského v Přerově a dále zprávu o následné kontrole v ASÚ, 
PSÚ, ÚBO, ÚMCH, ÚT, EÚ a ÚMG. PGA vzalo zprávu na vědomí a konstatovalo, že 
z pohledu GA AV k žádnému závažnějšímu pochybení na uvedených pracovištích 
nedošlo. Přesouvané finanční částky mezi jednotlivými položkami nepřesahovaly výši, 
kterou GA AV povoluje bez předchozí žádosti řešitele. Prakticky ve všech případech 
spočívalo pochybení pouze v tom, že řešitelé včas o povolení přesunů (případně o změny 
v řešitelském týmu) nepožádali. 

5. PGA projednalo podnět ředitele FLÚ Dr. Barana na vrácení poskytnuté dotace 
poskytovateli u publikačního grantového projektu IAE8062102 (řešitelka Tomková, Ústav 
pro klasická studia AV ČR). U tohoto projektu byla provedena dodatečná změna 
hodnocení – rukopis monografie byl dokončen, k vydání publikace však dosud nedošlo. 
OR původně pochybila v hodnocení, které bylo v únoru 2007 změněno na „projekt 
nesplněn“. Sekretariát GA AV připraví návrh odpovědi Dr. Baranovi v tom smyslu, že po 
uplynutí tak dlouhé doby od řádného termínu ukončení (v r. 2001) nelze vynaložené 
prostředky vymáhat zpět. 

6. PGA vzala na vědomí abdikaci člena OR 7 prof. Telce. 

7. Doc. Herold, předseda RMP, Dr. Kostlán, předseda OR 8, a prof. Zelenka, předseda OR 9, 
se obrátili na předsedu AV ČR prof. Pačesa se žádostí o zvážení možnosti dále vyhlašovat 
veřejnou soutěž na doplňkové publikační grantové projekty, která byla pro rok 2007 a 
další léta zrušena. Ing. Horníček seznámil PGA s odpovědí prof. Pačesa, ve které se 
konstatuje, že tato soutěž nebude vyhlášena vzhledem k tomu, že na základě usnesení 
vlády ze dne 23. 5. 2007 č.  564 nebudou na tento typ grantových projektů od roku 2008 
přiděleny žádné finanční prostředky. Prof. Pačes bude uvažovat o jiném způsobu, jak 



v rámci AV ČR pomoci zejména badatelům z humanitních oborů při vydávání 
rozsáhlejších publikací. 

8. A. Černá informovala PGA o celkovém počtu vypracovaných posudků ke dni 25. 9. 2007 
v jednotlivých OR, o projektech, které dosud nemají ani jeden posudek a o přetrvávajících 
problémech s navrhováním oponentů v OR 7, zejména panelu B. 

9. PGA souhlasí se změnou hodnocení na „nesplněno“ u šesti projektů ukončených v období 
2003 – 2005, které dosud nemají v databázi RIV uveden žádný uplatněný výsledek. Jde 
o následující projekty: ICE9101301 (UK Praha), KJB7138301 (UP Olomouc), 
KJB6111305 (UK Praha), IAA8984301 (doc. Galandauer) , IAA8033302 a KJB8033405 
(oba ÚDU). 

10. Doc. Petráňová se zúčastní konference „Trans/formace: gender, věda a společnost“, která 
navazuje na konferenci „Cesty labyrintem: proč je stále tak málo žen ve vědě“. 
Konferenci pořádá Sociologický ústav AV ČR, v. v. i. dne 1. 11. 2007. 

11. 19. 9. 2007 se uskutečnilo pracovní setkání zástupců poskytovatelů zaměřených na 
podporu vědy a výzkumu v ČR organizované každoročně GA ČR. Za GA AV se 
zúčastnili J. Gabriel a A. Černá. 

12. Ing. Horníček předložil PGA návrh na udělování „Ceny GA AV“, které by byly 
financovány z prostředků GA AV. Návrhy by podávaly jednotlivé OR (z každé rady 
1 projekt, který byl hodnocen jako „splněný s vynikajícími výsledky“). PGA by pak 
vybralo 3 projekty (1 z každé vědní oblasti). PGA návrh se souhlasem přijalo a 
doporučilo, aby sekretariát zjistil, zda je možné návrh realizovat. 

13. PGA projednalo a schválilo předložené žádosti řešitelů projektů o změny ve 
složení řešitelských týmů a přesuny finančních prostředků. 

14. Příští zasedání PGA se bude konat 9. října 2007 od 9:00 hod. 

 
 
 
 
 
Zapsaly: J. Skřivanová Schválil: Š. Schwabik 
 A. Černá 
 


